
İqtisadiyyat Nazirliyi yanında Əmlak Məsələləri Dövlət 
Xidməti tərəfindən dövlət əmlakının özəlləşdirilməsində 
iştirak üçün yaradılan geniş imkanlar bu prosesin 
sürətlənməsinə və investisiyaların cəlb olunmasına 
istiqamətlənib. İqtisadiyyat Nazirliyindən bildirilib ki, 
2021-ci ildə 59 hərrac keçirilib. Hərraclarda 16 səhmdar 
cəmiyyətinin səhm paketi, 35 kiçik dövlət müəssisəsi, 4 
yarımçıq tikili və 249 nəqliyyat vasitəsi özəlləşdirilib.

Ötən il özəlləşdirmədən  
dövlət büdcəsinə 112,7  
milyon manat vəsait ödənilib

İnnovasiyaların və elektron üsulların tətbiqi, prosedurların 
daha da sadələşdirilməsi özəlləşdirmə prosesində səmərəliliyin və 
vətəndaş məmnunluğunun yüksəlməsinə səbəb olub. Belə ki, ötən 
il hərraca çıxarılmış dövlət əmlakı üzrə 93 elektron sifariş qəbul 
edilib, hərraclarda iştirak etmək məqsədilə “Elektron hərrac” proq-
ram təminatı vasitəsilə 40 onlayn qoşulma reallaşıb.

Yerin təkinin daha səmərəli istifadəsi məqsədilə ilk dəfə olaraq 
2021-ci ildən keçirilməyə başlayan hərraclar vasitəsilə ümumilikdə 
29 faydalı qazıntı yatağı istismara verilib.

Dövlət əmlakının özəlləşdirilməsinin mütərəqqi üsullarından biri 
də investisiya müsabiqəsidir. Ötən il ərzində 4 müəssisənin dövlətə 
məxsus səhm və paylarının satışı üzrə investisiya müsabiqəsi 
keçirilib, dövlət büdcəsinə 10 milyon manatdan artıq məbləğdə 
vəsaitin köçürülməsi təmin edilib. İnvestorlar 18 milyon manata 
yaxın məbləğdə investisiya proqramının icrasına, müəssisələrin 
dövlət büdcəsinə vergi və sosial ayırmalar üzrə borclarının 
ödənilməsinə dair öhdəliklər götürüb.

Qeyd edək ki, əvvəlki illərdə investisiya müsabiqəsi vasitəsilə 
özəlləşdirilmiş müəssisələr də daxil olmaqla, 2021-ci il ərzində 
müəssisələrə 21,3 milyon manata yaxın investisiya yatırılıb.

2021-ci ildə özəlləşdirmədən dövlət büdcəsinə daxilolmalar 
112,7 milyon manat təşkil edib və illik proqnoz 101,6 faiz icra olu-
nub. Bu, 2020-ci ilin göstəricisindən 51,2 milyon manat və ya 83,2 
faiz çoxdur.

Samirə ƏLİYEVA,  
“Xalq qəzeti”
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Bu gün bütün dünya Azərbaycanı qurucu, 
Ermənistanı isə dağıdıcı dövlət kimi tanıyır

Qarabağ və Şərqi Zəngəzurda icra 
olunan bərpa-quruculuq layihələrinin 
miqyası isə Azərbaycanın iqtisadi-
maliyyə gücündən xəbər verir. Bu ba-
xımdan, təkcə Füzuli Beynəlxalq Hava 
Limanının qısa zaman ərzində tikilib 
istifadəyə verilməsi bütün dünyanın 
diqqətini çəkib. Təbii ki, burada xalq-
iqtidar birliyi, insanların torpaq, yurd 
sevgisi amilləri də önəmli rol oynayıb. 
Ən başlıcası isə Azərbaycan Prezidenti 
İlham Əliyevin qətiyyəti, müdrikliyi, 
uzaqgörən siyasəti bərpa prosesinin 
bu cür sürətlə, geniş miqyasda, dağlıq, 
relyefi çətin ərazilərdə reallaşdırılma-
sını şərtləndirib. Dövlətimizin başçısı 
sözügedən müsahibədə bu barədə de-
yib: “Azad edilmiş torpaqların, xüsusilə 
dağlıq ərazilərin relyefi belədir ki, əgər 
orada infrastruktur olmasa, hərbçilər 
üçün xidmət aparmaq çox çətin 
olacaq, bəlkə də mümkünsüz olacaq. 
İndi təsəvvür edin, Kəlbəcər və Laçın 
rayonlarının Ermənistanla həmsərhəd 
olan hissələrində sovet vaxtında heç 
bir yaşayış məntəqəsi olmayıb, on 
kilometrlərlə sərhəddən içəriyə doğru 
məsafədə heç kim yaşamayıb, heç bir 
yol olmayıb. Oktyabr ayından qar yağ-
maya başlayır, may ayında əriyir. İndi 
təsəvvür edin, biz qısa müddət ərzində 
hansı işləri görməliydik? Deyə bilərəm 
ki, bunu bir çoxları bilmir. Təkcə o 
bölgələrdə - Kəlbəcər, Laçın, Zəngilan, 
Qubadlı - Ermənistanla həmsərhəd olan 
yerlərdə biz 700 kilometrə yaxın yol 
çəkmişik. Yəni, bu, xidməti yol sayıla 
bilər, hərbi yol sayıla bilər. Mövqelərə 
gedən yoldur, sərhədlərə gedən yoldur, 
yüksək dağlara, təpələrə gedən yol-
dur…”.

Doğrudan da, Qarabağ və Şərqi 
Zəngəzurun aran hissəsində ol-
duğu kimi, dağlıq ərazilərində də, 
sərhədlərdə də, ilk növbədə, inf-
rastrukturun qurulması bir il ərzində 
bənzəri olmayan bir sürətlə həyata 
keçirilib. Əks təqdirdə, o yerlərdə işğalçı 
qüvvələrin təxribatlarının miqyasını, 
sərhədboyu ərazilərimizdə içəriyə doğru 
irəliləmələrini təsəvvür etmək elə də 
çətin deyil. 

Bəli, qısa müddətdə dağlıq yerlərdə 
zəruri infrastruktur qurmaq, hərbi 
hissələrin sosial şəraitini yaxşılaşdır-
maq üçün müvafiq tədbirlər görmək 
böyük maliyyə-iqtisadi güc, yüksək 
vətənpərvərlik tələb edir. Prezident 
İlham Əliyevin vurğuladığı kimi, bir ildə 
yaşayış olmayan, minalanan, heç bir 
infrastruktur yaradılmayan torpaqlarda 7 
yarımstansiya işə salmaq əslində böyük 
fədakarlıqdır: “Xüsusilə, Kəlbəcər rayo-
nuna qışda, qar şəraitində hündürlüyü 
3500 metr olan Daşkəsəndən elektrik 
dirəkləri çəkildi, bu, doğrudan da böyük 
fədakarlıqdır və bizim potensialımızı 
göstərir. Yəni, onu göstərir ki, biz təkcə 
maliyyə baxımından müstəqil deyi-
lik, eyni zamanda, texniki baxımdan, 
mütəxəssislər baxımından müstəqilik. 
Heç kimdən yardım almamışıq, hər şeyi 
özümüz etmişik”.

Azərbaycan bütün bunlarla 
bərabər, hazırda dünya miqyasında 
indiyədək qeydə alınmayan bir layihəni- 
Göygöldən Kəlbəcərə uzunluğu 11 
kilometrdən çox olan tunelin çəkilişini 
reallaşdırır. Eyni zamanda, Kəlbəcər 
ilə Laçın arasında 4 kilometr uzunluğu 
olan ikinci tunel inşa edilir. Bu nəhəng 
infrastrukturların icrası həm strateji, 
həm də vətəndaşların həmin ərazilərə 
qayıdıb məskunlaşmaları baxımından 

mühüm önəm daşıyır. Çünki payız-qış 
aylarında Kəlbəcər və Laçına gediş-
gəlişin ağır problemlərlə müşahidə 
edilməsi hamımıza məlumdur. 

Onu da qeyd edək ki, ötən bir il 
ərzində Horadizdən Şuşayadək 101 
kilometr uzunluğunda Zəfər yolu, 
həmçinin Suqovuşan, Laçın, Füzu-
li, Qubadlı, Zəngilan və Cəbrayılda 
elektrik stansiyaları istifadəyə verilib. 
Əhmədbəyli-Füzuli-Şuşa, Füzuli-Had-
rut, Füzuli-Ağdam, Horadiz-Cəbrayıl-
Zəngilan-Ağbənd, Bərdə-Ağdam, 
Zəngilan-Horadiz, Xanlıq-Qubadlı, 
Şükürbəyli-Cəbrayıl-Hadrut avtomo-
bil yollarının, Horadiz-Ağbənd dəmir 
yolu xəttinin çəkilişinə başlanılıb. Eyni 
zamanda, Zəngilan və Füzulidə “ağıllı 
kənd” layihələrinin icrası istiqamətində 
genişmiqyaslı tədbirlər həyata keçiri-
lib. Prezident İlham Əliyevin iştirakı ilə 
Ağdam, Füzuli, Cəbrayıl şəhərlərinin 
bərpasının təməl daşı qoyulub. 
Həmçinin Ağdamda sənaye parkının, 
Cəbrayılda “Araz Vadisi İqtisadi Zonası” 
sənaye parkının, Zəngilan və Laçında 
beynəlxalq hava limanlarının, Hadrut 
qəsəbəsində yeni məscidin və digər 
infrastruktur obyektlərinin təməlqoyma 
mərasimləri reallaşdırılıb.

Azad olunan ərazilərdə quruculuq 
işləri “Ağıllı kənd” və “Ağıllı şəhər” 
konsepsiyasına əsasən aparılır. Artıq 
Zəngilan rayonunda ilk “Ağıllı kənd”in 
inşası başa çatmaq üzrədir. Bu kənd 
düşməndən təmizlənən torpaqlara qa-
yıdışın ilk məntəqəsi olacaq. Kəndin in-
şasında çoxsaylı innovativ yanaşmalar 
tətbiq olunub. Burada enerjiyə tələbat 
“yaşıl enerji” sistemi ilə təmin ediləcək. 
Dayanıqlı enerji təminatı Həkəri çayı 
üzərində inşa olunan Arximed qurğusu 
tipli su elektrik stansiyaları vasitəsilə 
həyata keçiriləcək. Arximed qurğu-
su vasitəsilə alınan enerji hesabına 
kənd öz enerji tələbatını ödəyəcək. 
“Ağıllı kənd”də evlərin dam hissəsində 
yerləşdirilən vaakum Günəş kollektorla-

rı vasitəsilə enerji toplanaraq evlərin və 
suyun qızdırlmasında istifadə ediləcək. 

Bəli, bu gün bərpa-quruculuq işləri 
dağıdılan, yerlə yeksan edilən Ağ-
dam, Füzuli, Şuşa, Kəlbəcər, Laçın, 
Zəngilan, Qubadlı, Cəbrayıl və digər 
şəhərlərimizdə, kəndlərimizdə aparı-
lır. Bu yerlərdə düşmənin vəhşiliyini 
görəndə erməni mifologiyası xatırla-
nır, düşmənin Ermənistanı Qafqazda 
mədəniyyət ocağı kimi tanıtdırmaq 
cəhdləri yada düşür. Əslində isə 
ermənilərin hansı mədəniyyətə, əxlaqa 
sahib olmaları Qarabağ və Şərqi 
Zəngəzurda törətdikləri barbarlığın, 
vandalizmin fonunda aydın nəzərə 
çarpır. 

Yeri gəlmişkən, Vətən 
müharibəsindən dərhal sonra 
Azərbaycanın qarşısında duran prioritet 
vəzifələrdən biri də erməni faşizminin 
torpaqlarımızda dərin iz salan insanlığa 
sığmayan əməllərini bütün dünyaya 
nümayiş etdirmək olub. Prezident 
İlham Əliyev yerli televiziya kanalları-
na müsahibəsində bu barədə deyib: 
“Biz işğaldan azad edilmiş ərazilərə 
dərhal müxtəlif ölkələrdən olan dip-
lomatların, jurnalistlərin, ictimaiyyət 
nümayəndələrinin səfərlərini təşkil 
etdik. Onlar hamısı şokda idi. Elə biz 
hamımız da. Orada olan hər birimiz, 
sadəcə, şok vəziyyətinə düşürdük. Ona 
görə ki, biz vandalizmin və barbarlığın 
miqyasını bilmirdik. Bu da ermənilərin 
bütün ideoloji konsepsiyasını tamamilə 
alt-üst edirdi ki, guya onlar sivil xalqdır, 
qədim xalqdır, barbar müsəlmanların 
əhatəsində qalıblar, Qafqazda xristian-
lığın nəticəsi olan nəcib xalqdır. Məgər 
nəcib xalq belə hərəkət edə bilərmi? 
Ölüləri qəbirdən çıxarıb onların qızıl 
dişlərini çıxartmaq, qəbirüstü daşları 
sındırıb qonşu ölkələrə satmağa apar-
maq, məscidləri dağıtmaq, orada donuz 
saxlamaq. Biz bütün bunları göstərdik, 
hərçənd heç nə göstərməyə ehtiyac yox 
idi, sadəcə, adamların oraya gəlməsi 

lazım idi ki, özləri baxıb görsünlər…”.
Azərbaycan isə istər Vətən 

müharibəsində, istərsə də savaşdan 
sonra erməni xalqına, bütün dünyaya 
ləyaqət, əxlaq, yüksək insanpərvərlik 
nümayiş etdirib. Ona görə də 
dövlətimizin başçısının sözləri ilə desək, 
dünyada bizim xalqımıza və ölkəmizə 
hörmət inanılmaz dərəcədə artıb: “Biz 
bunu görürük. Bunu hər kəs, hər bir 
azərbaycanlı, Azərbaycandan uzaqda 
yaşayan hər kəs görür və hiss edir. İkin-
ci Qarabağ müharibəsi təkcə ərazilərin 
azad edilməsi, təkcə milli ruhun oyan-
ması və ləyaqət hissinin qaytarılması 
demək deyil, bu, çox böyük multiplikativ, 
müsbət effektdir və düşünürəm ki, daim 
müsbət təsir göstərəcək”.

Erməni vandallığını, barbarlığını bu 
gün özləri də etiraf edirlər. Ermənistanın 
əməkdar artisti Samvel Baginyan sosial 
şəbəkə hesabında həmvətənlərini 
əsassız torpaq iddiasından əl çəkməyə 
çağıraraq, Azərbaycan Ordusunun 
torpaqları mülki obyektləri dağıtmadan, 
evlərin pəncərələrini belə sındırmadan 
ard-arda azad etdiyini vurğulayıb. O, 
daha sonra soydaşlarının vəhşiliyini 
Şuşanın timsalında vurğulayıb: “Əgər 
Şuşa bizə lazım idisə, niyə ermənilər 
oranı tərk edəndə hər şeyi dağıdıb, 
məhv edib, yandırıb, qarət edirdilər. 
Mən onların bunu necə etdiklərini 
öz gözlərimlə görmüşəm. Hələ mən 
soydaşlarımın Ağdamı, Cəbrayılı, 
digər şəhərləri necə talan etdiklərini 
demirəm. Ermənilər o yerlərdə kütləvi 
dağıntılar törədirdilər. Əksər ermənilər 
bunu azərbaycanlılar oraya qayıda 
bilməsinlər deyə etdiklərini deyirdilər. 
Məgər bu, idiotizm deyilmi? Məgər 
bunun vəhşilik və barbarlıqdan başqa 
bir adı varmı?”.

Digər bir erməni müəllif Ruben Var-
tazaryan isə sosial şəbəkə hesabında 
yazıb: “Mən Ağdam, Zəngilan, Cəbrayıl 
və Azərbaycanın digər şəhərlərinə 
televiziyadan tamaşa edəndə dəhşətə 
gəldim: “Axı bu ərazilərdə necə 
döyüşlər gedib ki, bir dənə də olsun 
qapı və pəncərə, yaxud salamat ev 
qalmayıb? Bəlkə, Ermənistan Ağdam 
və Zəngilan istiqamətində hidrogen 
bombasından istifadə edib?!.”.

Ruben Vartazaryan daha sonra 
yazıb: “Hörmətli oxucular! Yəqin ki, 
monqol hücumları haqda eşitmisiniz. 
Təxminən, min il bundan əvvəl monqol-
ların düşmənin yaşayış məntəqələrini 
necə ələ keçirmələri, sonra talan 
etmələri, daşı-daş üstə qoymamaları 
haqda təsəvvürünüz var. Siz mütləq 
buna oxşar bir şey eşitmisiniz. Çün-
ki uşaqlarını monqollarla qorxudan 
insanların əksəriyyəti cəmi min il sonra 
öz yurd-yuvalarından didərgin düşən 
azərbaycanlıların əmlakını talamaqla 
məşğul olurdular”. 

Vartazaryan qeydlərinin sonun-
da barbar adlandırdığı soydaşlarını 
Azərbaycan Prezidenti İlham Əliyevin 
gördüyü işlərə də baxmağa çağı-
rıb. O, Şuşadakı Qazançı kilsəsinin 
əvvəlki görkəminə uyğun təmir edil-
diyini bildirməklə, azərbaycanlıların 
tolerant xalq olduğunu, bütün dinlərə 
hörmətlə yanaşdıqlarını, ermənilərin 30 
il ərzində yerlə-yeksan etdikləri yaşayış 
məntəqələrinə indi yeni həyat verməklə 
bu yerləri gülüstana çevirdiklərini 
bildirib.

V.BAYRAMOV,  
“Xalq qəzeti”

P rezident İlham Əliyev yerli televiziya kanallarına 
müsahibəsində işğaldan azad edilən ərazilərdə dünya 
tarixində miqyas baxımından bənzəri olmayan bərpa-

yenidənqurma proqramına başlanıldığını, özü də bunun 
heç kimdən yardım istəmədən və almadan Azərbaycanın öz 
vəsaiti hesabına həyata keçirildiyini vurğulayıb. Bu prosesdə 
diqqətçəkən cəhət o olub ki, bütün tikinti-abadlıq tədbirləri 
düzgün strategiya əsasında, ardıcıllıqla görülüb. İlk növbədə, 
minalardan təmizləmə işlərinə xüsusi önəm verilib. Çünki bu 
məsələ həll edilmədən həmin torpaqlarda genişmiqyaslı qayıdış 
proqramının icrası mümkün deyildi. Belə ki, düşmən həm işğal 
dövründə, həm də əraziləri tərk edərkən, dağıdıb xaraba qoyduğu 
yaşayış sahələrini başdan-başa minalamışdır. Ona görə də ötən 
bir il ərzində minatəmizləmə prosesi elektrik xətlərinin, yolların və 
digər infrastrukturun qurulması ilə paralel aparılıb. 

Uğurlar xalqımızı yeni 
hədəflərə ruhlandırır
– Cənab Prezident telemüsahibəsində 

söylədi ki, dünya iqtisadiyyatında hansı formada 
və səviyyədə böhran baş verməsindən asılı 
olmayaraq, Azərbaycan iqtisadiyyatı bütün 
sınaqlara hazırdır və sürətlə inkişaf edir. Bu-
nun bariz nümunəsini biz hələ də bəşəriyyəti 
sınağa çəkən pandemiya dövründə gördük. 
Qısa müddətdə bütün dünyanı sosial-iqtisadi 
böhran bürüdü. Amma görülmüş genişmiqyaslı 
işlər, sistemli və ardıcıl tədbirlər sayəsində 
Azərbaycan iqtisadiyyatı duruş gətirə bildi. Ötən 
ilin ilkin yekunlarından da aydın görünür ki, bu 
iqtisadi artım davam edir. Sənaye istehsalın-
da, valyuta ehtiyatlarında ciddi artım var, ixrac 
imkanları da genişlənir. Qeyri-neft sektorunda 
da inkişaf müşahidə olunur.

 Bütün bunlar Azərbaycanın iqtisadi 
qüdrətini göstərir. Dövlətimizin başçısı qeyd 
etdi ki, aqrar islahatlar nəticəsində ölkəmizin 
kənd təsərrüfatı da sürətlə ikişaf edir: “Daxili 
istehsal dəfələrlə artıb, üzümçülük, pambıq-
çılıq genişlənir. Fermerlər üçün əlverişli şərait 
yaradılır. Ərzaq məhsullarının böyük hissəsi 
ölkəmizdə istehsal olunur. Cənab Prezidentin 
səsləndirdiyi rəqəmlər də bunu deməyə əsas 
verir. İşğaldan azad edilmiş ərazilərimizdə 
də kənd təsərrüfatının inkişafı istiqamətində 
genişmiqyaslı iş aparılır. İnanırıq ki, həmin 
ərazilərdə aqrar sahədə görülən işlər ölkəmizin 
iqtisadi inkişafında, ərzaq təhlükəsizliyinin təmin 
olunmasında mühüm rol oynayacaq”.

Dövlətimizin başçısısının müsahibəsində 
Qarabağda və Şərqi Zəngəzurda aparılan abad-
lıq və quruculuq işləri ilə bağlı növbəti açıqlama-
sına münasibət bildirən AHİK sədri dedi:

– Möhtərəm İlham Əliyev ölkə 
teleməkanından xalqımıza və beynəlxalq audi-
toriyaya məlumat verdi ki, işğaldan azad edilmiş 
ərazilərdə genişmiqyaslı proqram icra edilir. 
Sıfırdan salınan şəhər və kəndlərdə yüzlərlə 
məktəb, xəstəxana, idman kompleksləri, 
mədəniyyət ocaqlarının inşası nəzərdə tutulub. 
Yeni hava limanınları tikilir, 100 kilometrlərlə 
dəmir yolu, minlərlə kilometr avtomobil yolu 
çəkilir, digər irihəcmli işlər reallaşdırılır. 

Qısa müddətdə bu istiqamətdə xeyli işlər 
görülüb. Bütün bunlar yalnız Azərbaycanın 
maliyyə resursları hesabına, heç bir kənar 
dəstək olmadan həyata keçirilir. Aparılan işlərin 
sürəti də göstərir ki, yaxın zamanlarda bu 
proses yekunlaşacaq, sakinlər öz ata-baba yur-
duna qayıdaraq orada əbədi xoşbəxt yaşaya-
caqlar. Bu istiqamətdə dövlətimiz əlindən gələn 
hər şeyi edir və buna hamımız şahidik.

İşğal altında olan torpağlarımız azad 
edilərkən silahlı qüvvələrimiz Ermənistan 
ordusunu məhv etdi. Ordumuzun gücünə 
bütün dünya şahid oldu, əsgər və zabitlərimiz 
peşəkarcasına, böyük Vətən sevgisi ilə 
döyüşürdülər. Onların bir amalı var idi: işğal 

altındakı torpaqları azad etmək. Ordumuz bu 
tarixi missiyanı rəşadətlə, böyük qəhrəmanlıq 
göstərərək yerinə yetirdi. Bu gün dünyanın bir 
sıra aparıcı hərbi araşdırma mərkəzlərində, 
həmçinin ali hərbi məktəblərdə ordumuzun 
II Qarabağ müharibəsində sərgilədiyi döyüş 
taktikası maraqla öyrənilir, əsgərlərimizin döyüş 
ruhu təqdir olunur, bu barədə hərbi ekspertlər 
məqalələr dərc etdirib fikirlərini bildirirlər. 

Həqiqətən də, ordumuzun qəhrəmanlığı bü-
tün dünyaya səs saldı, tarixi ədaləti, beynəlxalq 
hüququn pozulmuş prinsiplərini bərpa etdi. Se-
paratizim layiq olduğu cəzanı aldı. Bütün bunlar 
Azərbaycan Ordusunun gücünü və qüdrətini 
göstərir. Bu gün Ermənistanda gülüş doğuran 
revanşist fikirlər də səslənir. Amma anlamırlar 
ki, qarşılarında bir müddət öncə onların ordula-
rını məhv etmiş qalib və yenilməz Azərbaycan 
əsgəri var. 

Vətən müharibəsindən sonra Ermənistan 
tərəfindən törədilən bütün hərbi təxribatlara da 
layiqli cavablar verildiyini vurğulayan deputat 
Səttar Möhbalıyev açıqlamasını bu sözlərlə 
tamamladı: 

– Qarabağ zəfərimizin yaratdığı bu 
gerçəkliyi nəzərdə tutan müzəffər Ali Baş 
Komandan İlham Əliyev müsahibəsində 
Ermənistanda olan revaşist düşüncəli faşist 
tör-töküntüyə tutarlı mesaj göndərdi. Artıq 
onları hansı aqibət gözləyir hamıya məlumdur. 
Dövlətimizin başçısının “Bizim gördüyümüz 
tədbirlər nəticəsində Azərbaycan Silahlı 
Qüvvələri II Qarabağ müharibəsi dövründə 
nümayiş etdirildiyindən daha güclü olacaq” 
bəyanatı sarsıdıcı məğlubiyyətin acısını yaşa-
yan ölkə üçün ciddi xəbərdarlıqdır. 

Bu güc və qüdrətin qaynağı isə xalqımızın 
fədakar əməyi, istehsal və quruculuq sahəsində 
qazanılan davamlı nailiyyətlərdir. Möhtərəm 
 İlham Əliyev telemüsahibəsində məhz bu 
uğurlardan bəhs etdi və ölkəni yeni hədəflərə 
ruhlandırdı.

Hazırladı:  
Tahir AYDINOĞLU,  

“Xalq qəzeti

“Prezident İlham Əliyev yerli televiziya kanallarına müsahibəsində ictimai 
gündəmdə olan, xalqımızın böyük maraqla izlədiyi bir sıra taleyüklü sualları 
ətraflı cavablandırdı. Dövlət başçısı Azərbaycanın hərtərəfli inkişafına təminat 
yaradan iqtisadi uğulara daha geniş yer ayıraraq qeyd etdi ki, ölkəmiz ötən il 
də bu sahədə yeni uğurlar qazanıb”. Azərbaycan Həmkarlar İttifaqları Konfe-
derasiyasının sədri, Milli Məclisin deputatı Səttar Möhbalıyev bu açıqlamasının 
davamında bildirdi:

Ermənistan rəhbərliyi Prezident 
İlham Əliyevin xəbərdarlığından 

düzgün nəticə çıxarmalıdır
P rezident İlham Əliyevin yerli televiziya kanallarına müsahibəsi həm ölkə, həm 

də beynəlxalq ictimaiyyət nümayəndələri arasında geniş əks-səda doğurub. 
Dövlət başçımız müsahibəsində həm Ermənistana və onun havadarlarına, 

həm də qərəzli beynəlxalq təşkilatlara, o cümlədən anti-Azərbaycan qüvvələrə ciddi 
mesajlar göndərib. Milli Məclisin deputatı Könül Nurullayeva ilə söhbətimiz də bu 
barədə oldu.

Deputat bildirdi ki, Prezident İlham 
Əliyev yerli telekanallara müsahibəsində 
kifayət qədər ciddi mesajlar səsləndirdi. 
Məsələn, qeyd etdi ki, Ermənistan və ha-
vadarları, o cümlədən bir sıra beynəlxalq 
təşkilatlar İkinci Qarabağ müharibəsindən 
sonra yaranmış yeni reallıqları qəbul etmək 
məcburiyyətindədir. Bu məsələ ilə bağlı 
rəsmi Bakı hər zaman olduğu kimi, yenə də 
konstruktiv və prinsipial mövqeyinə sadiqdir. 
Hazırda əsas məsələ bölgədə uzunmüddətli 
sülh və əməkdaşlıq əlaqələrinin qurulmasına 
nail olmaqdan ibarətdir. Müharibədən sonra 
Azərbaycan bu istiqamətdə kifayət qədər 
məqsədyönlü addımlar atıb. Soçi və Brüssel 
görüşlərində ölkəmizin sərgilədiyi konstruktiv 
mövqe bunu bir daha təsdiqləyir.

K.Nurullayeva dövlət başçımızın fikirlərini 
xatırlatdı: “Biz təklif etmişik ki, hər iki ölkə bir-

birinin ərazi bütövlüyünü tanısın, sərhədlərin 
delimitasiyası ilə bağlı işlərə start verilsin, 
kommunikasiyaların açılması prosesinə start 
verilsin və sülh müqaviləsi imzalansın”.

Dövlət başçımızın da söylədiyi kimi, faktiki 
olaraq Ermənistan iki yol arasında qalıb. 
Amma seçim etməyə məcburdur: “Düzgün 
seçim etməlidirlər. Mən demişəm, bizim 
xoşniyyətli davranışımız şərt deyil ki, əbədi 
olacaq və şərt deyil ki, bu təkliflər əbədi masa 
üzərində qalacaq. Əgər bizim ərazi bütövlü-
yümüzü tanımaq istəmirlərsə, o zaman biz 
də onların ərazi bütövlüyünü tanımayaca-
ğıq” – deyən Prezident İlham Əliyev haqlı 
olaraq qeyd etdi ki, əslində, Azərbaycanın 
Ermənistanın ərazi bütövlüyünü tanımama-
sı üçün haqlı əsasları var. Bununla belə, 
gələcək sülh naminə, ölkələr arasındakı 
əlaqələrin qurulması naminə Azərbaycan 
ərazi bütövlüyü məsələsinə də konstruktiv 
yanaşır. Amma təbii ki, vəziyyət Ermənistanın 
aqressiyasından asılı olaraq dəyişə də bilər. 

K.Nurullayeva bunun Ermənistana ciddi 
xəbərdarlıq olduğunu dedi. Azərbaycan 
sülh danışıqlarında da kifayət qədər dözüm 
göstərdi. Lakin Ermənistanın radikal mövqeyi 
hərbi əməliyyatların başlaması ilə nəticələndi. 
Yəni, bu məsələdə də Ermənistanın üzərinə 
düşürdü. Bu gün də məsuliyyət Ermənistanın 
üzərindədir.

Söhbəti qələmə aldı:  
Əliqismət BƏDƏLOV,  

“Xalq qəzeti”

İqtisadi gücümüzün göstəricisi

Səudiyyə Ərəbistanı Krallığının “ACWA 
Power” şirkəti tərəfindən Azərbaycanda 
inşa ediləcək 240 meqavat gücündə “Xı-
zı-Abşeron” Külək Elektrik Stansiyasının 
təməlqoyma mərasimi ölkəmizin enerji 
təhlükəsizliyinin təmin edilməsinə ünvanlan-
mış mühüm hadisədir. Hesablamalara görə, 
külək elektrik stansiyası ildə, təxminən 1 mil-
yard kilovat/saata qədər elektrik enerjisi is-
tehsal edəcək. Bu layihə, ümumilikdə ölkədə 
“yaşıl enerji” siyasətinin tərkib hissəsidir. 
Məlum olduğu kimi, möhtərəm Prezidentimiz 
tərəfindən Qarabağda elan olunmuş “yaşıl 
enerji” məkanı da bu istiqamətdə reallaşdırı-
lan bir təşəbbüsdür.

Yeni layihənin təməlqoyma mərasimi 
dövlət başçısı tərəfindən Azərbaycan enerji 
sisteminin qarşısında qoyduğu hədəfə çatmaq 
istiqamətində atılan daha bir qətiyyətli addımdır. 
Bu hədəf 2030-cu ilə qədər respublikamızın 
generasiya güclərinin 30 faizinin alternativ, 
yəni bərpaolunan enerji mənbələri olmaqdan 
ibarətdir. İndiyə qədər bu istiqamətdə bir sıra 
konkret addımlar atılıb. Lakin külək elektrik 
stansiyası layihəsi həmin istiqamətdə görülən 
işlər sırasında beynəlxalq aləmin diqqətini daha 
çox cəlb edəcək. Möhtərəm Prezidentimiz də 

layihənin təməlqoyma mərasimindəki çıxışında 
bunu yüksək dəyərləndirdi. Dedi ki, bu stansi-
ya Azərbaycanın enerji təhlükəsizliyinin təmin 
edilməsinə öz töhfəsini verəcəkdir. 

Bu nəhəng layihəsinin tikintisi ilə əlaqədar 
bir il bundan əvvəl Azərbaycan Energetika Na-
zirliyi ilə Səudiyyə Ərəbistanının “ACWA Power” 
şirkəti arasında icra müqaviləsi imzalanmışdır. 
Faktiki olaraq stansiyanın tikintisi ilə bağlı qərar 
verilmişdir və son bir il ərzində bu istiqamətdə 
fəal iş aparılırdı. Koronavirus pandemiyası-
nın dünyanı təşvişə salmasına və bir sıra iri 
şirkətlərə ciddi zərbə vurmasına baxmayaraq, 
ölkəmizdə nəzərdə tutulan layihələrin reallaşdı-
rılması səngimədi. Mütəxəssislər də bildirirlər ki, 
bu Azərbaycanda bərpaolunan enerji sektorun-
da ən böyük elektrik stansiyası olacaq. İstehsal 
gücü 240 meqavat olan stansiya həm ölkəmizin 
enerji təhlükəsizliyinə töhfə verəcək, həm də 
çoxlu iş yerlərinin yaradılmasına səbəb olacaq. 
Dövlət başçımızın da qeyd etdiyi kimi, həmçinin 
ölkəmizin təbii qaza qənaəti ilə bağlı planla-
rımızda olan məsələlər də öz həllini tapacaq. 
Təbii ki, ətraf mühitə mənfi təsirin azaldılması 
istiqamətində də bu stansiyanın çox böyük 
əhəmiyyəti var.

Bu nəhəng layihənin təməlqoyma mərasimi 
bir daha təsdiqlədi ki, Azərbaycan etibarlı 
tərəfdaşdır. Bunun nəticəsidir ki, ölkəmizdə 
xarici investisiyaların qorunması ən yüksək 
səviyyədədir. Eyni zamanda, bu layihə bir daha 
təsdiqləyir ki, Azərbaycanın həm də ikitərəfli 
dövlətlərarası əlaqələrinin rolu çox böyükdür. 
Son illər Azərbaycanda, o cümlədən ener-
getika sahəsində aparılan islahatlar, əlverişli 
investisiya iqlimi, ölkəmizin uğurlu inkişafı, 
respublikamızdakı mövcud sabitlik, əmin-
amanlıq, təhlükəsizlik, güclü sənaye potensialı, 
iqtisadi müstəqillik, enerji təhlükəsizliyinin təmin 
edilməsi və kadr potensialı – bütün bu amillər, 
təbii ki, hər bir investor üçün önəmli rol oynayır. 

Məlahət İBRAHİMQIZI,  
Milli Məclisin deputatı
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